
STAR AUTOMATION AT FAKUMA 

Star Automation will be waiting for you in the Hall A7, booth number 7115 showing one of its 

evergreen IML automated systems. Our TZ-1500HM side-entry robot will be working on a B.M.B. 

ekW16pi IMM, re-confirming the cooperation Star Automation-B.M.B. as perfectly performing. In 

fact, the two controllers of both the unloader and the injection moulding machine will be displayed 

on the same screen. This integration represents a new step in the sector, as with such a system it is 

much simpler for the operator to control both the machines at the same time, above all through an 

easily displayed and operated interface. As Industry 4.0 requires, signals of the working conditions 

of the two machines will be displayed on a dedicated screen, thus showing the possibilities of 

remote-monitoring that Star Automation offers. TZ-1500HM side-entry robot’s compact design 

allows it to be installed even in narrow spaces (such as that of the booth), and the telescopic 

structure of the entry arm is a boost to its speed, which means this machine can reach an extract 

dry cycle of only half a second. Moreover, thanks to its special chain features that guarantee 

minimum dust production and a low level of noise, this robot is often used in cleanrooms. The robot 

is going to extract from the two-cavities Otto Hofstetter mould two cubic one-liter containers with a 

wrapped-around label, and then palletize them on a conveyor belt with its vertical palletizing axis. 

The IMM will also be accompanied by peripherals by Piovan and refrigerator by Industrial Frigo.  

 

Walk some metres through our stand to find our XW-1200VI top-entry cartesian robot displayed on 

a support.  

Being Star Automation’s top of the range series, XW-VI robots are suitable not only for pick-and-

place, but above all for important automations, such as metal insert loading, interfacing with 

automations beside the IMM and In-Mould-Labelling. Customers who visited Star’s booth at this 

years’ exhibition might have probably noted the XW-1000VI performing IML at MecSpe exhibition in 

Parma, Italy, in March and EOAT rapid change at FIP exhibition in Lyon, France, in June. This time 

you will be able to check a bigger model of the series from any angle: indicated for IMMs between 

200 and 650 tons and with an extract dry cycle inferior to 1.2 seconds, this certainly is a robot 

which can satisfy many of our customers’ needs. Come closer to take a look at its controller, the 

STEC-520, the newest in our range and easily connectable to PC via Ethernet in order to answer to 

Industry 4.0 requirements, to verify the several monitoring and remote-maintenance functions (and 

more) it is capable of, demonstrated by our team, who will be at your disposal for any kind of 

questions.  

 

What else? You just have to come visit us at Fakuma exhibition, Hall A7, booth 7115! 

Star Automation, moving forward 

 

 

STAR AUTOMATION AUF DER FAKUMA 

Star Automation wartet auf Sie in der Halle A7, auf den Stand 7115 mit einer von seiner 

„Evergreen“ Automatisierungen: eine IML. Unser „Side-Entry“ Robot TZ-1500HM wird auf einer 

B.M.B. ekW16pi Spritzgussmaschine arbeiten und deshalb die Star-B.M.B. Kooperation bestätigen. 

Freilich werden die beide Controller im gleichen Bildschirm angezeigt sein: dieses System macht für 

den Arbeiter die Kontrolle über die beide Maschinen sehr viel einfacher, und das Interface wird auch 

bequemer. Als Industrie 4.0 bedingt, werden die Produktionssignale von den beiden Maschinen auf 

einem dedizierten Bildschirm angezeigt sein, und man wird die von Star Automation angebotenen 

Möglichkeiten sehen. Der Kompaktbau des TZ-1500HM sorgt dafür, dass Arbeiten im engsten Raum 

möglich ist, und seine Teleskoparm sorgt für die höchstmögliche Geschwindigkeit: diese Maschine 



kann freilich eine Halbsekunde Entnahme Zeit erreichen. Außerdem ist dieser Robot für Reinraum 

Zwecke ideal, dank seiner neu entwickelten Kabelschleppe, die für die kleinste Staubentwicklung und 

Geräuschreduzierung sorgt. Der Roboter wird aus der Otto-Hofstetter-Gießform zwei kubische ein-

Liter etikettierte Behälter entnehmen und sie mit seinem Vertikalarm palettieren. Die 

Spritzgussmaschine wird von Piovan-Peripheriegeräte und Industrial Frigo-Kühlgerät begleitet.  

 

Laufen Sie ein paar Meter über unseren Stand um unseren „Top-Entry“ Robot XW-1200VI auf einen 

Roboter Bock zu finden. XW-VI Serie ist das Spitzenmodell von Star Automation und ist deshalb 

nicht nur für Pick-and-Place, sondern auch für das Einlegen von Metallkomponenten oder das IML 

ideal abgestimmt. Bestimmt notierten die Kunden, welche unsere Stände auf den Messen MecSpe 

(Parma, Italien) und FIP (Lyon, Frankreich) besuchten, den XW-1000VI, der unser am meisten 

verkaufter Roboter ist. Diesmal können Sie ein größeres Modell anschauen: ideal für 

Spritzgießmaschinen zwischen 200 und 650 Tonnen und ausgestattet mit eine 1.2-Sekunden-tiefere 

Entnahme Zeit, kann dieser Roboter bestimmt die Bedürfnisse unserer Kunden begeistern. Kommen 

Sie näher und werfen Sie einen Blick auf unseren STEC-520-Controller (der neueste unserer 

Controller und durch die Ethernet verknüpfbar mit einem PC gemäß den Bedingungen der Industrie 

4.0), um seine Remote-Monitoring- und Remote-Maintenance Funktionen zu entdecken. Unser Team 

wird für irgendwelche Frage verfügbar sein.  

 

Was sonst? Besuchen Sie uns auf der Messe Fakuma, Hall A7, Stand 7115! 

Star Automation, moving forward 

 
 
 


